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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 29 augusti 2022 

Plats och tid  

Stadshuset, Kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-15:45 
ajournering klockan 14:27 – 14:33 

 

Paragrafer  

298-307 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 
Protokollet justeras av nedanstående personer: 

Eva Edwardsson (L), ordförande  

Agneta Erikson (S), justerare 

Madeleine Andersson (M), justerare 

 

 

 

 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande ledamöter och ersättare vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 29 augusti 2022 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling  Stefan Hanna (–)  

Patrik Hedlund (S) §§ 305-307 Rigmor Stenmark (C)  

Gustaf Lantz (S)  Mattias Johansson (C)  

Eva Christiernin (S)  Jonas Petersson (C)  

Erik Dagnesjö (S)  Viviane Obaid (C)  

Asal Gohari (S)  Mohamad Hassan (L)    

Ulrik Wärnsberg (S)  Peter Nordgren (L)  

Inga-Lill Sjöblom (S)  Eva Edwardsson (L)  

Klas-Herman Lundgren (S)  Anders A Aronsson (L)  

Agneta Gille (S)  Anders A Aronsson (L)  

Carl Lindberg (S)  Mats Dafnäs (L)  

Ylva Stadell (S)  Oscar Matti (L)  

Hilde Klasson (S)  David Perez (SD)  

Mattias Kristensson (S)  Lisen Burmeister (SD)  

Loa Mothata (S)  Linnea Alm (SD)  

Rafael Waters (S) §§ 298 - 305 Anders Sehlin (SD)  

Elnaz Alizadeh (S)  Roger Thelander (SD)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Jonas Segersam (KD)  

Agneta Erikson (S)  Margit Borgström (KD)  

Fredrik Ahlstedt (M)  Christian Hermansson (KD)  

Therez Almerfors (M)  Eva Moberg (KD)  

Christopher Lagerqvist (M)  Evelina Solem (KD)  

Marta Obminska (M)  Linda Eskilsson (MP)  

Magnus Åkerman (M)  Rickard Malmström (MP)  

Cecilia Forss (M)  Lars Friberg (MP) §§ 298-306 

Mats Gyllander (M)  Helena Nordström Källström (MP)  

Madeleine Andersson (M)  Charles Pylad (MP)  

Carolina Bringborn (M)  Per Eric Rosén (MP) §§ 299-307 

Anna-Karin Westerlund (M)  Stina Jansson (FI)  

Robin Kronvall (M)  Lovisa Johansson (FI)  

Tobias Smedberg (V)    

Hanna Viktoria Mörck (V)    

Karolin Lundström (V)    

Torbjörn Björlund (V)    

Ingela Ekrelius (V)    

Magne Björklund (V)    

Therese Rhann (-)    

Lalla Andersson (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Tjänstgörande ersättare 

Staffan Yngve (S)  

Dima Sarsour (S) 

Bedo Kaplan (S) 

Kia Solid (S) 

Gunnar Hedberg (M) 

Inger Söderberg (M) 

Anette Fischer (V) 

Karin Eriksson (-) 

Lena-Maria Jansson (C) 

Hans Nordström (C) 

Anders Wallin (L) 

Knut Godskesen (-) 

Alexander von Uckermann (SD) 

Kent Kumpula (SD) 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) 

Johan Edstav (MP) 

 

 

 

 

Paragrafer 

§§ 298-304 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 305-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-307 

§§ 298-300 

§§ 301-307 

§§ 298-307 

§§ 298, 307 

Ej tjänstgörande ersättare 

Maria Patel (S) 

Bertil Brunn (S) 

Martin Viredius (S) 

Kerstin Westman (S) 

Karin de Afonseca (S) 

Arne Sandemo (M) 

Per-Olof Forsblom (V) 

Andrea Karnekvist (V) 

Daniel Rogozinski (V) 

Helena Ling (L) 

Martin Wisell (KD) 

Klara Ellström (MP) 

Bengt Fladvad (MP) 

Charlie Strängberg (FI) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 298 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Agneta Erikson (S) och Madeleine Andersson (M) till justerare, 

2. att utse Asal Gohari (S) och Mats Gyllander (M) till ersättare för justerarna, samt 

3. att justeringen sker digitalt under onsdagen den 7 september 2022. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 299 

Fastställande av föredragningslista 
 

Ordförande uppmärksammar att föredragningslistan uppdaterats med ärendena 
”Frågor till kommunfullmäktige den 29 augusti 2022” samt ”Inkomna motioner till 
kommunfullmäktige den 29 augusti 2022”.  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 300  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 29 
augusti 2022 

KSN-2022-00089 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inkomna frågor får ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 29 augusti 2022.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och finner 

att de får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges sammanträde den 29 
augusti 2022. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om busskurer från Stefan Hanna (-) 

• Fråga om åtgärder med anledning av inflation från Tobias Smedberg (V) 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 

bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 301  

Fråga om busskurer från Stefan Hanna (-) 

KSN-2022-00089 

 

Stefan Hanna (-) har ställt en fråga till kommunalråd Rickard Malmström (MP) som 

besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 302  

Fråga om åtgärder med anledning av inflation 
från Tobias Smedberg (V) 

KSN-2022-00089 

 

Tobias Smedberg (V) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 

(S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 303  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
29 augusti 2022 

KSN-2022-00087 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Inlämnade motioner 

• Motion om gångfartsområde för en attraktivare citykärna från  

Stefan Hanna (-) 

• Motion om dricksvattenkranar vid utegym från Lovisa Johansson (FI) 
• Motion om rätt till förskola oavsett vårdnadshavares sysselsättningsgrad 

från Lovisa Johansson m.fl. (FI) 
• Motion om utegym i Jälla från Stina Jansson m.fl. (FI) 
• Motion om arbetskläder för skolpersonal från Therese Rhann (-) 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 304 

Beslut om att bilda Gula stigens naturreservat 

KSN-2021-01238 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att återremittera ärendet för att frågan om att bilda Gula stigens naturreservat 
ska beredas enligt rådande praxis där berörda nämnder får möjlighet att yttra 

sig i enighet med den demokratiska processen och, om man därefter finner att 
ett reservat bör upprättas, arbetar in det i översiktsplanen, så som ordningen 
egentligen är. 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2021 med plan för 2022–2023 anges att ökade ansträngningar ska 
göras för att skydda värdefull natur, skydda vårt grund- och dricksvatten, säkerställa 

ekosystem och gynnsam bevarandestatus för hotade arter samt för att bevara, 

utveckla och stärka ekologiska samband i landskapet. Mer specifikt anges att ”Fler 

tätortsnära natur- och friluftsområden ska skyddas som naturreservat”.  

Mot bakgrund av detta beslutade kommunstyrelsen den 16 juni 2021 (§ 186) att initiera 
reservatsbildning för Gula stigen samt att överlämna ärendet till plan- och 

byggnadsnämnden. 

Ett förslag till naturreservat för Gula stigen har tagits fram. Syftet med Gula stigens 
naturreservat är  

• att långsiktigt bevara och säkerställa tillgängligheten till ett tätortsnära 

sammanhängande grönstråk med höga natur- och rekreationsvärden. I 
samspel med övriga bevarandeintressen ska tillgängligheten utvecklas och 
allmänhetens möjligheter till friluftsliv och naturupplevelser inom området 
bevaras, 

• att skydda och utveckla skyddsvärda naturtyper och livsmiljöer för arter och 
säkra viktiga ekologiska spridningssamband samt att säkerställa och utveckla 
de ekosystemtjänster som naturreservatet bidrar med. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 25 maj 2022 § 132 
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Utdragsbestyrkande 

 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 april 2022 

• Bilaga 1, Förslag till beslut om bildande av Gula stigens naturreservat 

• Bilaga 2, Förslag till skötselplan för Gula stigens naturreservat 

• Bilaga 3, Samrådsredogörelse, daterad 4 april 2022 

• Bilaga 4, Kommunstyrelsens protokoll den 16 juni 2021, § 186, initieringsbeslut 
om reservatsbildning för Gula stigen 

Yrkanden 

Magne Björklund (V), Lovisa Johansson (FI), Rickard Malmström (MP), Erik Pelling (S), 
Hilde Klasson (S) och Per Eric Rosén (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Stefan Hanna (-) yrkar  
(1) i första hand att ärendet återremitteras med motivering att ärendet ska tas efter 

valet 2022 och att ärendet inkluderas i kommande arbete med översiktsplanen, och  
(2) i andra hand att avslå förslaget och utreda ett eventuellt reservat i samband med 

framtagandet av kommunens nya översiktsplan.  

Jonas Petersson (C), Mattias Johansson (C), Kent Kumpula (SD) och Therez Almerfors 

(M) yrkar  
att ärendet återremitteras för att frågan om att bilda Gula stigens naturreservat ska 

beredas enligt rådande praxis där berörda nämnder får möjlighet att yttra sig i enighet 
med den demokratiska processen och, om man därefter finner att ett reservat bör 

upprättas, arbetar in det i översiktsplanen, så som ordningen egentligen är.  

Kent Kumpula (SD) yrkar  
(1) i första hand bifall till yrkandet om återremiss från Jonas Petersson (C) med flera, 

och 

(2) i andra hand avslag på ärendet.  

Evelina Solem (KD) yrkar 

(1) i första hand bifall till yrkandet om återremiss från Jonas Petersson (C) med flera, 

och  
(2) i andra hand att avslå förslaget och utreda ett eventuellt reservat i samband med 
framtagandet av kommunens nya översiktsplan. 

Stefan Hanna (-) återkallar sitt första yrkande (1) och ansluter sig till yrkandet om 

återremiss från Jonas Petersson (C) med flera.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jonas Peterssons (C) med fleras yrkande om återremiss mot att 

ärendet ska avgöras idag.  
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Votering begärs och genomförs. 

För att avgöra ärendet idag rösta JA, för att bifalla återremissyrkandet rösta NEJ.  

Sammanträdet ajourneras under votering för att säkerställa korrekt närvaro och 
återupptas när så är gjort.  

Med 46 ja-röster och 35 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutat 

att återremittera ärendet enligt Jonas Peterssons (C) med fleras yrkande.  

Detaljerat resultat votering 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), 
Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), 

Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata 
(S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), 

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn 
Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Therese Rhann (-), Lalla 

Andersson (V), Mohamad Hassan (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), 
Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard 

Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad 
(MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Staffan Yngve (S), 

Dima Sarsour (S), Bedo Kaplan (S), Anette Fischer (V), Anders Wallin (L), Peter Nordgren 

(L) 

Nej-röst avger:  

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), Marta Obminska 
(M), Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark 

(C), Mattias Johansson (C), Jonas Petersson (C), Viviane Obaid (C), David Perez (SD), 

Lisen Burmeister (SD), Linnea Alm (SD), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), 

Jonas Segersam (KD), Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg 
(KD), Evelina Solem (KD), Gunnar Hedberg (M), Inger Söderberg (M), Karin Ericsson (-), 
Lena-Maria Jansson (C), Hans Nordström (C), Knut Godskesen (-), Kent Kumpula (SD), 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD), Anna–Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M) 

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Magne Björklund (V) anmäler följande särskilda yttrande: 

Styret, med MP i spetsen, valde att driva fram en naturreservatsbildning i sista minuten. 
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Förvaltningen gavs uppdraget att prestera ett färdigt naturreservat innan valet, oavsett 
reservatets innehåll. Detta gör att det naturreservat som det idag beslutas om inte är ett 
sammanhängande grönstråk, som var tanken från början.  

Det som idag föreslås skyddas är i stort redan skyddade områden. De områden som 

faktiskt riskerar att exploateras i framtiden hålls utanför naturreservatet. Förslaget har 

alltså inte blivit så bra som det hade kunnat bli om minoritetsstyret på riktigt hade 

prioriterat miljöfrågor, och startat detta arbete tidigare under mandatperioden.  

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det här är ett framstressat och ogenomtänkt förslag till naturreservat. Det finns inte ens 
med i översiktsplanerna utan är bara till för att ”se bra ut” i valet och för att styret ska 

dela ut lite fjädrar till miljöpartiet.   

Beslut ska man inte ta för att ”se bra ut”, beslut ska tas för att de är bra för Uppsala 
kommun, för dess invånare. Vad är skälet till det här naturreservatet, vad är det för 

särskilda naturvärden eller djurliv som måste skyddas här?  Det här är en av våra mest 
använda idrottsanläggningar säger miljöpartiet, ska, och behöver, välanvända 

idrottsanläggningar vara naturreservat?  

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande:  

Det behövs ett ordentligt omtag av Översiktsplanen, ÖP, där vi återgår till tidigare planer 
och utökar de planerna och skrotar Uppsalaavtalet i sin nuvarande utformning. Hela 

Uppsala måste utvecklas mycket klokare än vad nuvarande planer representerar och det 
innebär bland annat att bättre säkerställa boendemiljöer som är gröna och 
hälsosamma. I samband med att kommunen tar fram en ny översiktsplan kan det 

utredas om det är viktigt att skapa det föreslagna nya naturreservatet. Att Gula stigen 
ska försvaras tycks alla partier vara ense om. Det är bra då den utgör en viktig del för att 

öka Uppsalas turistattraktivitet utöver att den skänker många Uppsalabor positiva 
rekreationsvärden. Jag delar Moderaternas och Kristdemokraternas perspektiv att det i 

föreslagen utredning ska inkluderas reflektioner om hur kommunen sköter redan 
befintliga naturreservat. Utan bra lösningar, och finansiering av, reservatsförvaltningen 
är inte fler naturreservat klokast väg framåt. 
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§ 305  

Program för trygghet, säkerhet och 
brottsförebyggande arbete 

KSN-2022-01078 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Program för trygghet, säkerhet och brottsförebyggande arbete i 

enlighet med ärendets bilaga 1, samt 
2. att upphäva Policy för trygghet och säkerhet. 

Sammanfattning 

I ärende om uppföljning av planer och program 2021 beslutade kommunfullmäktige 
den 31 januari 2022 § 17 att handlingsplan för trygghet och säkerhet 2018–2022 skulle 

upphöra att gälla. Kommunstyrelsen fick samtidigt uppdraget att göra en översyn av 
kommunens policy för trygghet och säkerhet.  

För handlingsplanens del framgick i beslutet att planen skulle ersättas av mer 
ändamålsenlig styrning. Översynen av policyn skulle göras utifrån bland annat 

förändrad lagstiftning och en mer heltäckande beskrivning av trygghets- och 

säkerhetsområdet. 

För att utveckla kommunens arbete inom trygghet, säkerhet och att förebygga brott 

har kommunledningskontoret i dialog med förvaltningar och bolag i 
kommunkoncernen tagit fram ett förslag till program för trygghet, säkerhet och 

brottsförebyggande arbete som ska ersätta den styrning som utgick från policy och 

handlingsplan.  

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 15 juni 2022 § 157 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Program för trygghet, säkerhet och brottsförebyggande arbete 

• Bilaga 2, redogörelse från beredningskonferens 
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Yrkanden 

Erik Pelling (S), Stefan Hanna (-), Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Kent 
Kumpula (SD), Linda Eskilsson (MP), Agneta Gille (S) och Jonas Petersson (C) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Hanna Viktoria Mörck (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag, samt yrkar på 

följande tillägg:  

1. att ökad jämlikhet tillförs som ett nytt prioriterat utvecklingsområde  

2. att en ny punkt tillförs under utvecklingsområde Barn och unga, mål 1 med följande 

lydelse ”ett aktivt arbete för att stimulera ökat byggande av prisrimliga hyresrätter”  

3. att en ny punkt tillförs under utvecklingsområde Uppsala kommun mot brott, mål 2 

med följande lydelse ”att privatisering enligt Lag om valfrihetssystem, LOV, fasas ut ur 
kommunens välfärd” 

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 

yrkandena från Hanna Viktoria Mörck (V). 

Stina Jansson (FI) yrkar att ”mäns våld mot kvinnor och våld i nära relation” tillförs som 

ett nytt prioriterat utvecklingsområde i programmet för trygghet, säkerhet och 
brottsförebyggande arbete, samt  

yrkar bifall till yrkandena från Hanna Viktorias Mörck (V). 

Therez Almerfors (M) yrkar avslag på yrkandet från Stina Jansson (FI). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Därefter ställer ordföranden Hanna Viktoria Mörcks (V) tilläggsyrkanden mot avslag och 

finner att kommunfullmäktige avslår yrkandena.  

Slutligen ställer ordföranden Stina Janssons (FI) tilläggsyrkande mot avslag och finner 

att kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

tilläggsyrkanden och med följande motivering: 

Att våra tilläggsyrkanden inte bifölls av kommunfullmäktige innebär att programmet 
saknar flera viktiga infallsvinklar, då de skulle ha kompletterat programmet på ett 
nödvändigt sätt. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Ojämlikhet är en grogrund för kriminalitet. Ojämlikhetens effekter, trångboddhet och 
dåliga ekonomiska förutsättningar leder tyvärr till att personer tar till desperata medel 
för att klara sig. Vi vill också lyfta fram att det kompensatoriska uppdraget har tappats 

bort i arbetet med unga personer som riskerar att hamna i kriminalitet. 

Idag arbetar inte kommunen tillräckligt tidigt och främjande, utan släcker bränder som 

redan har blossat upp. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Programmet är mycket viktigt. Det är dock viktigt att mycket bättre än nu inse att den 

extremt ökade mängden av narkotikanyttjande och olaglig försäljning i sammanhanget 
är ett huvudproblem. Jag anser att kampen mot narkotikamissbruk och narkotikahandel 

är särskilt viktigt för att kraftigt minska den grova brottsutvecklingen och för att göra 
Uppsala till en tryggare plats att leva på. Också för att mycket bättre än nu rädda många 

barn från att luras in i både narkotikamissbruk och att vara kurirer, till och med mördare, 
åt ledarna i de allt fler kriminella gäng som skapar mycket av våra allvarliga trygghets- 

och välbefinnandeproblem. Kampen mot narkotikan måste få en tydlig och särskilt stor 

roll i ett liknande framtida program. Drogernas mycket negativa effekt på barn, familjer 
och enskilda vuxnas är redan på en hög nivå och de växer. Att motverka droganvändning 
samt att bättre bekämpa drogförsäljningen måste få en central roll i kampen för ett 

tryggare, säkrare och laglydigare samhälle. Inte minst har detta stor betydelse då 

personer inom narkotikaindustrin representerar ett särskilt högt våldskapital. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande:  

Uppsalaborna måste kunna känna sig trygga och säkra i sin egen kommun. Gator, torg, 

gång- och cykelvägar och parker vara väl upplysta, i synnerhet i brottsutsatta stadsdelar. 
Belysningen ska aldrig vara en budgetregulator. Särskilt utsatta torg och andra utsatta 

platser ska kameraövervakas för att verka avskräckande för gärningsmän. Bildkvaliteten 

för kamerorna är avgörande för att de ska ha önskad effekt.   

Systemet med kommunala ordningsvakter måste tyvärr utökas, men Uppsala kommun 

måste även verka för att Polisen är mer synlig i samhället. Det här med att vi har 

ordningsvakter är en paniklösning på den skenande kriminaliteten, egentligen är det 
Polisen som har ansvar för att upprätthålla lag och ordning på våra gator och torg.   

Tryggheten behöver också stärkas på våra skolor genom högre närvaro av polis och 
ordningsvakter, och trygghetskameror. Vi skulle behöva mer sporadiska besök av 
narkotikahundar i våra skolor, något som var Sverigedemokraternas förslag från början. 

För att förbättra skolmiljön och tryggheten för alla elever bör det inrättas särskilda 

pliktskolor där kompetensen och lärartätheten hög och dit stökiga elever kan hänvisas. 
Så de skötsamma eleverna får studiero i den vanliga skolan och de som behöver högre 
lärartäthet och mindre klasser kan få det i pliktskolan.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Brottsligheten letar sig längre ner i åldrarna, vilket ger socialnämnden en allt mer viktig 
roll i att minska brottsligheten på totalen i kommunen. Kommunen behöver även arbeta 
med att uppvakta regeringen i de fall där mängdrabatter och ungdomsrabatter skapar 

möjlighet för våldsamma och kriminella individer att vara ute på gator och torg för att 
förstöra för laglydiga kommuninvånare. Mängdrabatter och ungdomsrabatter skapar 
förutsättningar för kriminella att begå fler brott.   

Även om Uppsala kommun inte bestämmer över dessa straffrabatter kan kommunen 
uppvakta regeringen från ett kommunalt perspektiv. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 306  

Svar på motion om markpolitik för 
småföretagare från Tobias Smedberg (V), 
Ingela Ekrelius (V) och Magne Björklund (V) 

KSN-2021-02470 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V), Ingela Ekrelius (V) och Magne Björklund (V) föreslår i motion 

väckt den 13 september 2021 att kommunstyrelsen ska ges i uppdrag att pröva nya 
modeller för småföretagarvänlig marktilldelning. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 25 maj 2022 § 138 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2022 

• Bilaga 1, Motion om markpolitik för småföretagare 

Yrkanden 

Margit Borgström (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Anders A Aronsson (L) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Tobias Smedberg (V) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Tobias Smedbergs (V) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Fyra av fem nya jobb inom näringslivet skapas av småföretagare. Våra småföretagare 
har central betydelse för hur vårt närsamhälle och hela Sverige utvecklas. Även de få men 
viktiga företag som varit små men blivit stora har just varit små i början. För att Uppsala 

kommun ska säkerställa ett mycket bättre företagsklimat än nu, plats 232 av 290 
kommuner senast när Svenskt Näringsliv rankade Sveriges kommuner är det 
småföretagarservicen som ska vara i fokus. När Uppsala kommun erbjuder våra 

småföretagare en gott lokalt företagarklimat är det också gott för de stora företagen 
som har enormt mycket mer resurser till sitt förfogande än småföretagarna.   

Uppsala kommun hade tidigare ett bolag, I-Hus AB, med ett särskilt uppdrag att säkra 

affärslokaler för just mindre och medelstora företag. Affärslokaler till rimliga priser och 
med en lokalt förankrad hyresvärd som kan vara mer flexibel än någon med 

huvudkontoret i till exempel Stockholm. I-Hus AB har Uppsala kommun tyvärr avvecklat. 
Med fördel kan kommunens näringslivsenhet tillsammans med Stadsbyggnadskontoret 

utreda om motionärens förslag har någon praktisk förankring bland Uppsalas 

småföretagare 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 307  

Svar på motion om ett verktygsbibliotek från 
Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-03464 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragning i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 december 

2021 att Uppsala kommun inrättar ett kommunalt verktygsbibliotek. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 25 maj 2022 § 135 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 april 2022  

• Bilaga, Motion om ett verktygsbibliotek från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP), Christian Hermansson (KD) och Patrik Hedlund (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Stina Jansson (FI) och Hanna Viktoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till beslut om huvudförslag. 

Därefter ställer ordföranden huvudförslaget mot Stina Janssons (FI) med fleras 

yrkande och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2022-08-29 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Utdragsbestyrkande 

 

Därefter ställer ordföranden huvudförslaget mot Kent Kumpulas (SD) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det här är ett helt huvudlöst förslag, kommunen kan och ska inte tillhandahålla allt till 
kommuninvånarna. Vi har mängder av företag som säljer verktyg, och vi har ett stort 

utbud av företag som dagligen hyr ut maskiner och verktyg till både företag och till 
kommuninvånare. Hur tror vänsterpartiet att det skulle slå mot de företagen, om 

kommunen börjar låna ut verktyg helt utan kostnad? 

Varför ska det överhuvudtaget säljas verktyg och maskiner, eller något annat, om allt ska 

tillhandahållas gratis av kommunen? Det här är ett dåligt förslag när det snudd på är 
som sämst, att konkurrera med byggvaruhus och med företag som hyr ut maskiner och 

verktyg, det är verkligen inte något kommunen ska syssla med.  
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